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Did Lady Fatima (sa) argue with Imam Ali (as)? 

 

Presenting the argument: 

Based on Shia narration, when Hazrat Zahra (ra) returned from the mosque upon delivering a 

sermon, she insulted Ali (ra), chiding him for remaining at home like a baby in a womb while others  

unjustly revoked the inheritance promised to them by the Rasulollah(PBUH&HF). Do you not believe 

in her(ra) infallibility? If so, then how can one infallible figure argue with another infallible figure? 

The original hadith: 

لامُ  ارُ، قَالتَْ لِِمَِيرِ الْمُؤْمِنيِنَعليه السلام ياَ ابْنَ أبَيِ طاَلبٍِ عَليَْكَ السَّ فَلمََّا اسْتَقَرَّتْ بهَِا الدَّ

بيِ مْلةََ الْجَنيِنِ، وَقَعَدْتَ حُجْرَةَ الظَّنيِنِ، نقََضْتَ قَادِمَةَ الِْجَْدَلِ، فَخَانكََ رِيشُ الِْعَْزَلِ، هَذَا ابْنُ أَ اشْتَمَلْتَ شَ 

، لقََدْ أجَْهَرَ فيِ خِصَامِي، وَألَْفَيْتُهُ ألَدََّ فيِ كَلامِي، حَتَّى حَبسََتْنيِ  قُحَافَةَ يبَْتَزُّنيِ نحَِيلةََ أبَيِ وَبُلْغَةَ ابْنَيَّ

كَاظِمَةً، وَعُدْتُ قَيْلةٌَ نصَْرَهَا، وَالْمُهَاجِرَةُ وَصْلهََا، وَغَضَّتِ الْجَمَاعَةُ دُونيِ طرَْفَهَا، فَلا دَافعَِ وَلا مَانعَِ، خَرَجْتُ 

ئاَبُ وَافْتَرَشْتَ  كَ، افْتَرَسَتِ الذ ِ كَ يوَْمَ أضََعْتَ حَدَّ التُّرَابَ، مَا كَفَفْتَ قَائلًِا، وَلا أغَْنَيْتَ رَاغِمَةً، أضَْرَعْتَ خَدَّ

[، وَدُونَ زَلَّتِي، عَذِيريِ اللَّهُ مِنْكَ عَادِياً، وَمِنْكَ حَامِياً،  باَطِلًا، وَلا خِياَرَ ليِ، ليَْتَنِي مِتُّ قَبْلَ هَنيِئَتِي ]هَيْنَتيِ

[ الْعَضُدُ، شَكْوَايَ إلِىَ أبَيِ، وَعَدْوَايَ إلِىَ رَب يِ، اللَّهُمَّ  نَتِ وَيْلايَ فيِ كُل ِ شَارقٍِ، مَاتَ الْعَمَدُ، وَوَهَتِ ]وَهَ 

 أنَْتَ أشََدُّ قُوَّةً وَحَوْلًا، وَأحََدُّ بأَْساً وَتنَْكيِلًا.
Hence, upon returning home, she addressed the following to Amiral Mu’menin (as), “Oh son of Abu 
Talib! Peace be upon you.  Why are you sitting in the house like an infant in his mother’s womb? You 
are sitting as if you’re the suspect. You were the one who destroyed the open hunting wings (the 
brave men of Arabs), but now those without weapons are betraying you. This son of Abi Qahafa (Abu 
Bakr), is stealing the gift granted by my father and the resources needed to sustain my children. 
Verily he (Abu Bakr) tried to be my enemy, and in the discussion which I had with him, I found him to 
be the worse of enemies.  It reached a point where the Ansar refused to help me, the Muhajirins 
ignored their relationship with me, and the present crowd (at the mosque) simply closed their eyes. 
There was no one to defend me, nor did anyone prevent the oppression. I went to the mosque while 
I had tears in my eyes, and I covered the pain in my heart.  I returned home humiliated due to lack of 
help from fellow Muslims. You have humiliated yourself ever since you relinquished your sword. You 
used to annihilate wolves, but now you are holding the soil as your carpet, and you are sitting in a 
corner. You do not question any speaker, nor do you prevent Fitna.  I have no control over this 
matter.  I wish I had passed away prior to my humiliation and your silence.  May Allah forgive you on 
my behalf, as you have occasionally protected me and relieved my oppression.  Woe to me every 
day and night as our protector has passed, and our influence has significantly waned. I shall convey 
my complaints to my Father and my extenuating circumstance to my Lord, as His (swt) punishment 
will be greater than others.” 
 

، تحقيق: تعليق وملاحظات:  148، ص  1، ج الاحتجاج هـ(،845)  الطبرسي، أبي منصور أحمد بن علي بن أبي طالب 

 م. 1611 - 1851النجف الِشرف،  -والنشر السيد محمد باقر الخرسان، ناشر: دار النعمان للطباعة 

، ص 2، ج مناقب آل أبي طالب هـ(،855) ابن شهرآشوب، رشيد الدين أبي عبد الله محمد بن علي السروي المازندراني 

 م.1681هـ ـ 1831، تحقيق: لجنة من أساتذة النجف الِشرف، ناشر: المكتبة والمطبعة الحيدرية،  85

 

http://www.valiasr-aj.com/fa/page.php?bank=question&id=1178


Analysis: 

Based on the inauthenticity(Mursal) of this narration, Allama Majlisi (ra) and other Shia scholars 

have repeatedly refuted these false allegations, and we will InshaAllah briefly present them here. 

 

1. The deceptions of Abu Bakr 

Alama Majlisi (ra) (Died 1111 AH) in his book of Bihar al-Anwar says: 

فأقول: يمكن أن يجاب عنه: بأن هذه الكلمات صدرت منها عليها السلام لبعض المصالح، ولم 

تكن واقعا منكرة لما فعله، بل كانت راضية، وإنما كان غرضها أن يتبين للناس قبح أعمالهم وشناعة 

به. ومثل هذا كثيرا ما يقع في العادات أفعالهم، وأن سكوتهعليه السلام ليس لرضاه بما أتوا 

والمحاورات، كما أن ملكا يعاتب بعض خواصه في أمر بعض الرعايا، مع علمه ببراءته من جنايتهم، ليظهر 

لهم عظم جرمهم، وأنه مما استوجب به أخص الناس بالملك منه المعاتبة. ونظير ذلك ما فعله موسى 

فا، من إلقائه الِلواح، وأخذه برأس أخيه يجره إليه، ولم يكن عليه السلام لما رجع إلى قومه غضبان أس

غرضه الانكار على هارون، بل أراد بذلك أن يعرف القوم عظم جنايتهم، وشدة جرمهم، كما مر الكلام 

 فيه.
Hazrat Zahra (sa) wanted to display the treachery of the usurpers in charge of the Ummah by clearly 

delineating the oppression and hardship they caused; hence the reason for her anger. Her intention 

was to detail the gravity of her grievances, not to convey animosity towards anyone.    This pertains 

to many discussions. For example, imagine someone informed the head of a state about the ill 

intentions of another individual.  In order to deliver the importance of that deceit, he addresses his 

people strictly, to show the importance of that matter. 

Another example is when Prophet Moses (PBUH) returned from the Toor mountain and found Bani 

Israil worshipping a sheep.  Susequently he immediately seized Haroon (PBUH) by his beard and 

exclaimed, “What have you done!”  

 Haron (PBUH) replied: 

فَرَّقْتَ بيَْن بنَىِ اسرائيلَ ولمَْ ترَْقُبْ ياَبْنَ أُم ، لاتأَْخُذْ بلِحِْيتَى وَلابرَِأْسى إن ى خَشيتُ انَْ تقَُولَ  

 .(64)طه /  قَوْلى...
He said, “O son of my mother! Seize me not by my beard nor by my head; surely I was afraid lest you 
should say, ‘You have caused a division among the children of Israel and not waited for my word.’ “    
 (20:94) 
 
Prophet Moses (PBUH) knows that Haroon (PBUH) is not guilty, but he wishes to show the 
importance and evilness of the of Bani Israil; therefore, he looked as if he was arguing with his 
brother. 
Hazrat Fatima (sa) wanted to show the severity of the oppression facing her; hence, she behaved 
accordingly to show the people the hardship endured by the Ahlulbait (as). 

مؤسسة الوفاء ، تحقيق: محمد الباقر البهبودي، ناشر:  284، ص  26، ج بحار الِنوار هـ(،1111)  المجلسي، محمد باقر 

 م. 1658 - 1458لبنان، الطبعة: الثانية المصححة،  -بيروت  -

Hence, there are no fights nor arguments, but the emotional outpour of the respectful daughter of 
the Holy Prophet (PBuH&HF) exemplifies her desperate living conditions;   she also wishes everyone 



to bear witness to her oppression in order to prevent this treacherous act from repeating in the 
future.  
 

2. Proving her inheritance was unjustly revoked by oppressors: 
 
Hazrat Fatima (sa) in this speech with Imam Ali (as) says: 

.هَذَا ابْنُ أبَيِ   قُحَافَةَ يبَْتَزُّنيِ نحَِيلةََ أبَيِ وَبُلْغَةَ ابْنَيَّ
 This son of Abi Qahafa (Abu Bakr) is stealing the gift granted by my father and the resources  
needed to sustain my children. 
 
In this sentence, Hazrat Fatima (sa) points out three important points: 
 

a. Fadak was a gift from the Holy Prophet (PBUH&HF) 
 
The phrase “gift from my father unequivocally proves Fadak as a gift from the Holy Prophet 
(PBUH&HF) to her. The great scholars of Ahl sunna such as Tabari (died 310), and Dhahabi (died 748) 
openly regarded Fadak as the sole property of the Holy Prophet (PBUH&HF) passed on to Hazrat 
Fatima (sa) as a gift: 

فكانت خيبر فيئا للمسلمين وكانت فدك خالصة لرسول الله لِنهم لم يجلبوا عليها بخيل ولا 

 ركاب.
Khaibar belonged to all Muslims, but Fadak only belonged to the Holy Prophet (PBUH&HF) as it was 
not conquered by an army. 

 بيروت. -، ناشر: دار الكتب العلمية  185، ص 2، ج تاريخ الطبري (،815) الطبري، أبي جعفر محمد بن جرير 

،  422، ص 2 ، جتاريخ الإسلام ووفيات المشاهير والِعلام هـ(،345) الذهبي، شمس الدين محمد بن أحمد بن عثمان، 

 م.1653 -هـ 1453لبنان/ بيروت، الطبعة: الِولى،  -تحقيق د. عمر عبد السلام تدمرى، ناشر: دار الكتاب العربي 

 
Jalaul Deen Suyuty (died 911 AH) writes: 

وأخرج البزار وأبو يعلى وابن أبي حاتم وابن مردويه عن أبي سعيد الخدري رضي الله عنه قال: 

 دعا رسول الله صلى الله عليه وسلم فاطمة فأعطاها فدك.« وآت ذا القربى حقه»الآية لما نزلت هذه 
Bizar, Abuya’li, Ibn Abi Hatim, and Ibn Mardawwia have narrated from Abu Sa’eed Khidri, “When the 
Verse of “And render to the kindred their due rights” [17:26] was revealed, Allah’s Messenger 
called Fatima (sa) and granted Fadak to her. 

 .1668 –بيروت  -، ناشر: دار الفكر  238، ص 8، ج الدر المنثور هـ(،611) السيوطي، عبد الرحمن بن أبي بكر جلال الدين 

 
b. Fadak, the only source of income for the children of Hazrat Zahra (sa) 

 
The saying of (and the resources needed to sustain my children) shows  Fadak was the only source of 
income for the children of Hazrat Fatima al-Zahra (sa); Amirul Mu’menin (as), in his letter to Uthman 
bin Hanif, states: 

مَاءُ فَشَحَّتْ عَليَْهَا نفُُوسُ قَوْمٍ وَسَخَتْ عَنْهَا بلَىَ كَانتَْ فيِ أيَْدِينَا  فَدَكٌ مِنْ كُل ِ مَا أظَلََّتْهُ السَّ

 نفُُوسُ قَوْمٍ آخَرِينَ وَنعِْمَ الْحَكَمُ اللَّهُ.
Yes, from the shadow of heaven cast down, Fadak was ours, but some people stretched their hands 
towards it, and others stepped away from it justly, and the best judge is Allah SWT. 

 ؛ 48نهج البلاغه ، صبحي صالح ، نامه : 

، تحقيق: إحسان عباس،  66ص    1، ج التذكرة الحمدونية هـ(،155)  ابن حمدون، محمد بن الحسن بن محمد بن علي 

 م.1661الِولى، بيروت،، الطبعة:  -بكر عباس، ناشر:دار صادر 

 
c. Abu bakr, the usurper of the rights of Lady Fatima (sa) 

 



The saying of (This son of Abi Qahafa (Abu Bakr), is stealing) proves Abu Bakr had unlawfully rebuked 
the rights of Lady Fatima (sa). 
Yaqut Hamawi (died 626 AH), after talking about the geographical location of Fadak, states: 

 وهي التي قالت فاطمة رضي الله عنها: إن رسول اللهَ صلي الله عليه وسلم نحلنيها.
This is the same Fadak that Hazrat Fatima (sa) addressed by saying, “The Prophet (PBUH&HF) gifted 
this (Fadak) to me. 

 بيروت. –ناشر: دار الفكر  ، 285، ص 4ج  ،معجم البلدان هـ(،121)  الله ياقوت بن عبد الله الحموي، ابوعبد 

 
Ibn Shubah, died (262 AH), in History of Medina, narrates from Namiri the son of Hasan that, “I said 
to Zaid bin Ali:” 

رضي الله عنها فدك...  انتزع من فاطمة الله عنهأمر أبي بكر إن أبا بكر رضي  أُهَج نَِ  وأنا أريد أن

فأتته فاطمة رضي الله عنها فقالت إن رسول الله أعطاني فدك فقال لها هل لك على هذا بينة فجاءت 

بعلي رضي الله عنه فشهد لها ثم جاءت بأم أيمن فقالت أليس تشهد أني من أهل الجنة قال بلى، 

 أبو بكر رضي الله عنه فبرجل وامرأة تستحقينها ... . قالت فأشهد أن النبي أعطاها فدك فقال
I wanted to undo what Abu Bakr had done towards the rights of Fatima (sa)...Fatima (sa) went to 
Abu Bakr and told him that Allah’s Messenger (PBUH&HF) had gifted Fadak to her. Abu Bakr replied, 
“Do you have any witnesses for your claim? Ali came with Fatima (sa) to affirm her claims; Umm 
Aiman, stating to Abu Bakr, “Do you testify that i am amongst the people of paradise?” Abu Bakr 
answered, “Yes.” Umm Aiman said, “I testify that Allah’s Messenger gifted Fadak to Fatima (sa).” 
Abu Bakr then answered, addressing Fatima (sa), “Do you wish to take your rights by the testimonies 
of a man and a woman?  

، تحقيق علي محمد دندل  884، ح124، ص 1، ج تاريخ المدينة المنورة هـ(،212) النميري البصري، ابوزيد عمر بن شبة 

 م؛1661-هـ1413 -بيروت  -سعد الدين بيان، ناشر: دار الكتب العلمية  وياسين

، ج الصواعق المحرقة علي أهل الرفض والضلال والزندقة هـ،638) الهيثمي، ابوالعباس أحمد بن محمد بن علي ابن حجر 

لبنان، الطبعة: الِولى،  -ة كامل محمد الخراط، ناشر: مؤسسة الرسال -، تحقيق عبد الرحمن بن عبد الله التركي  183، ص 1

 م.1663 -هـ 1413

 
When Hazrat Fatima (sa) realized Abu Bakr was not willing to return Fadak, she then claimed Fadak 
as an inheritance from her father. Unfortunately, this time Abu Bakr took refuge behind a fabricated 
hadith from the Holy Prophet (PBUH&HF) and falsely claimed He said: 

 نحَْنُ مَعَاشِرَ الِْنَْبيِاَءِ لَا نُوَرِ ثُ مَا ترََكْنَاهُ صَدَقَةٌ. 
Prophets do not leave inheritances, what is left after us goes to charity. 
This narration contains numerous discrepanies and InshaAllah, we will briefly point them out: 
 
To begin, this hadith contradicts the clear message of the Holy Quran where it introduces Sulaiman 
(as) as Dawood’s (as) heir: 

 .11النمل/  وَوَرثَِ سُليَْمَانُ دَاوُودَ.
 And Sulaiman was Dawood's heir 
27:16 

 
The Holy Quran also narrated the story of Zakaria (as) who beseeched Allah SWT to grant him a son 
as his heir: 

 .3ـ  1مريم/  فَهَبْ ليِ مِنْ لدَُنْكَ وَليِ اً . يرَثِنُِي وَيرَثُِ مِنْ آلَِ يعَْقُوبَ.
...therefore grant me from Thyself an heir, who should inherit me and inherit from the children of Yaqoub,.. 
19:5-6 

Second, the great scholars of Ahl Sunna such as Ibn Khirash dismiss this hadith; Dhahabi narrates: 

قال بن عدى سمعت عبدان يقول قلت لابن خراش حديث ما تركنا صدقة قال: باطل اتهم مالك 

 بن أوس بالكذب.



Ibn ‘Adi narrates from ‘Abdan who said, “I asked Ibn Khirash, ‘What is your opinion regarding the 
hadith. ‘What is left after us goes to charity?’ he replied, ‘It’s invalid because Malik bin Aws is 
accused of lying.’ ‘ “ 

تحقيق: شعيب  ، 815، ص 18ج  ،سير أعلام النبلاء هـ(،345عثمان، )متوفايالذهبي، شمس الدين محمد بن أحمد بن 

 .هـ1418بيروت، الطبعة: التاسعة،  -الِرناؤوط، محمد نعيم العرقسوسي، ناشر: مؤسسة الرسالة 

 
Thirdly, Hazrat Fatima (sa) became angry at Abu Bakr and never spoke to him till the end of her life. 
Bukhari narrates: 

فَغَضِبتَْ فَاطِمَةُ بنِْتُ رَسُولِ اللَّهِ صلي الله عليه وسلم فَهَجَرَتْ أبَاَ بكَْرٍ، فَلمَْ تزََلْ مُهَاجِرَتهَُ حَتَّى 

 تُوُف يِتَْ وَعَاشَتْ بعَْدَ رَسُولِ اللَّهِ صلي الله عليه وسلم سِتَّةَ أشَْهُرٍ.
Fatima, the daughter of Allah's Apostle, became angry and refused to ever speak  to Abu Bakr again until she 
passed from this world. Fatima passed away six months after the demise of the Rasulollah(PBUH&HF).   

، أبواب الخمس، باب 2621ح ،1121، ص 8ج  ،صحيح البخاري هـ(،281) البخاري الجعفي، محمد بن إسماعيل ابوعبدالله 

 .1653 - 1453بيروت، الطبعة: الثالثة،  -، تحقيق د. مصطفي ديب البغا، ناشر: دار ابن كثير، اليمامة   فَرْضِ الْخُمُسِ 

Bukhari, Volume 4, Book 53, Number 325 
 
Fourth, after the martyrdom of Hazrat Fatima (sa), Imam Ali (as) sought to rightfully reclaim Fadak 
during the Khilafat of Umar. Bukhari narrates from Umar: 

يُرِيدُ نصَِيبَ امْرَأتَهِِ  -يُرِيدُ عَليِ اً  -جِئْتَنِى ياَ عَبَّاسُ تسَْأَلنُىِ نصَِيبكََ مِنِ ابْنِ أخَِيكَ، وَجَاءَنىِ هَذَا ..

 مِنْ أبَيِهَا... .
 (O 'Abbas!) You came to me demanding your share from (the inheritance of) the son of your 
brother, and he ('Ali) came to me demanding his wife’s share from (the inheritance of) her father. 

أبواب الخمس، باب  ،2623، ح1121، ص 8، ج صحيح البخاري هـ(،281) البخاري الجعفي، محمد بن إسماعيل ابوعبدالله 

 ؛ 1653 - 1453بيروت، الطبعة: الثالثة،  -، تحقيق د. مصطفي ديب البغا، ناشر: دار ابن كثير، اليمامة   فَرْضِ الْخُمُسِ 

كتَِاب الْجهَِادِ  ،1383، ح 1835، ص 8، ج صحيح مسلم هـ(،211) النيسابوري، مسلم بن الحجاج ابوالحسين القشيري 

يرَِ، باَب  ِ  بيروت. -حُكْمِ الْفَيْءِ، تحقيق: محمد فؤاد عبد الباقي، ناشر: دار إحياء التراث العربي وَالس 

 
Bukhari, Volume 7, Book 64, Number 271 
 

 ثمَُّ جِئْتَنىِ أنَْتَ وَهَذَا وَأنَْتُمَا جَمِيعٌ وَأمَْرُكُمَا وَاحِدٌ فَقُلْتُمَا ادْفَعْهَا إلِيَْنَا.
 
 Both of you came to me with the same purpose in mind.  You said, “Entrust the property to us.” 

Muslim, Book 019, Number 4349 
 
The success of Ali (as) in reclaiming his right: 
 
Bukhari writes: 

 .فَأَمَّا صَدَقَتُهُ باِلْمَدِينَةِ، فَدَفَعَهَا عُمَرُ إلِىَ عَلىِ ٍ وَعَبَّاسٍ 
 Later on, Umar gave the Prophet's property (in the form of Sadaqa) at Medina to 'Ali and 'Abbas 

Bukhari, Volume 4, Book 53, Number 325: 

، أبواب الخمس، باب 2621، ح1121، ص 8ج  ،صحيح البخاري هـ(،281) البخاري الجعفي، محمد بن إسماعيل ابوعبدالله 

 .1653 - 1453بيروت، الطبعة: الثالثة،  -، تحقيق د. مصطفي ديب البغا، ناشر: دار ابن كثير، اليمامة   فَرْضِ الْخُمُسِ 

 
Yaqawt Hamawi also writes: 



أدَى اجتهاد عمر بن الخطاب بعده لما ولي الخلافة وفتحت الفتوح واتسعت على المسلمين أن 

 يردها إلى ورثة رسول الله صلي الله عليه وسلم
During his Khilafat, Umar decided to return the inheritances of the Prophet (PBUH&HF) to his heirs. 

 بيروت. –ناشر: دار الفكر  ، 286، ص 4ج  ،معجم البلدان هـ(،121)  الحموي، ابوعبد الله ياقوت بن عبد الله 

 
When Uthman became the Khalif, he gifted Fadak to Marwa, his dear cousin.  Abu AlFida’ writes in 
his History: 

التي طلبتها فاطمة رضي اللَّهِ عنها من أبي بكر  وهي صدقة رسول اللَّهِ  مروان فدك وأقطع

 رضي اللَّهِ عنه.
Uthman granted Fadak to Marwan as a gift, the same Fadak  promised to Fatima(as) from the 
Prophet (PBUH&HF). 

، طبق برنامه الجامع الكبير.  111، ص 1، ج المختصر في أخبار البشر هـ(،382) أبو الفداء عماد الدين إسماعيل بن علي 

 ؛

 148، ص 1، ج تاريخ ابن الوردي ابن الوردي، عمر بن مظفر،

Now the question that arises is: If Prophets leave no inheritance but charity, then why did Umar 
contradict the claims of Abu Bakr by returning the inheritance of the Prophet (PBUH&HF) to his 
heirs? 
Why did Uthman grant Fadak to Marwan(his cousin), hence contradicting the beliefs of Abu Bakr and 
Umar? 
 
As Hazrat Fatima (sa) addressed Abu Bakr by stating: 

اعَةِ  [الغريم] ، وَ الزَّعيمُ   الحَكَمُ الل ه فنعم  مُحَمَّدٌ صلي الله عليه وآله وَالْمَوْعدُ القِيامَةُ؛ وَعِنْدَ الس 

نْ يأَْتيهِ عَذابٌ يُخْزيه وَ يحَِلُّ إذِ تندَمون؛ وَ لكُِل ِ نبَأٍَ مُسْتَقَرٌّ وَ سَوْفَ تعَْلمَُونَ مَ  يخَْسَرُ المبطلون، وَلا ينَْفَعُكُمْ 

 عَليَْهِ عَذابٌ مقيمٌ.
It should be known that on Judgment Day, Allah (SWT) is the Judge, and what a great Judge He 
(SWT) is!  Our leader is Muhammad (PBUH&HF), and our meeting shall be on the Day of Judgment. 
On that day, the evil doers shall perish forever, and repentance shall not benefit any of them.   A 
time is set for every action, and at the end, you shall know who will encounter eternal perdition. 

، تحقيق: تعليق وملاحظات:  186ص  1 ، جالاحتجاج هـ(،845)  الطبرسي، أبي منصور أحمد بن علي بن أبي طالب 

 م ؛ 1611 - 1851النجف الِشرف،  -السيد محمد باقر الخرسان، ناشر: دار النعمان للطباعة والنشر 

، ناشر:  1ص    1هـ( بلاغات النساء، ج  855صلي الله عليه وآلهمتوفاى أبي الفضل بن أبي طاهر المعروف بابن طيفور 

 ؛منشورات مكتبة بصيرتي ـ قم

، تحقيق: خالد عبد الغني محفوط،   1ص    4، ج نثر الدر في المحاضرات هـ(،421) الآبي، ابوسعد منصور بن الحسين 

 م ؛2554 -هـ 1424بيروت /لبنان، الطبعة: الِولى،  -ناشر: دار الكتب العلمية 

، تحقيق: إحسان  283ص    1، ج التذكرة الحمدونية هـ(،155)  ابن حمدون، محمد بن الحسن بن محمد بن علي 

 م؛1661بيروت،، الطبعة: الِولى،  -عباس، بكر عباس، ناشر:دار صادر 

، ج شرح نهج البلاغة هـ(، 188) الحديد المدائني المعتزلي، ابوحامد عز الدين بن هبة الله بن محمد بن محمد  إبن أبي

 م.1665 -هـ 1415بيروت / لبنان، الطبعة: الِولى،  -مية ، تحقيق محمد عبد الكريم النمري، ناشر: دار الكتب العل 124ص    11

 
We have thoroughly discussed the hadith , “We (Prophets) do not leave inheritance” in a separate 
article, and if you wish, you may visit the article: 

aj.com/fa/page.php?frame=1&bank=maghalat&id=148-http://www.valiasr 
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